

# سلسلة التفوق المتاملة

أوراق عمل و نماذج إمتحانية  
حسب المنهاج الحديث للشهادة الثانوية العامة ( البكالوريا )

English for Starters 12

إعداد المدرسين

فراس بعيون  
محمد المرستاني

مع  
مفتاح  
الحل

- تطبيقات امتحانية للنصوص الكتابيين
- شرح المفردات ضمن سياقها
- شرح قواعد الكتاب بالكامل
- سؤال الكلمات المفقودة
- التحويل إلى سؤال مع الجواب على السؤال
- سؤال الوظائف
- سؤال إتمام الجمل
- سؤال الخيارات
- سؤال الأزمنة
- سؤال الترجمة
- المواضيع كاملة مع الترجمة للعربية
- الأفعال القياسية الشاذة



**1)-Should motorists who drive too fast in residential areas be banned from driving? (S.B.P.15)**

People say that driving too fast in residential areas should be banned because thousands of people die as a result of this careless driving and many accidents happen, too. On the other hand, motorists who drive too fast in residential areas should not be banned from driving if they have an urgent situation such as taking someone to hospital or getting to a burning home to save people. In my opinion, driving too fast in any area should be banned because it risks motorists' life as well as people's life.

هل يجب على السائقين الذين يقودون بسرعة كبيرة في المناطق السكنية أن يُمنعوا من القيادة؟ (كتاب الطالب ص 15)  
بعض الناس يقولون أنه يجب منع القيادة السريعة في الأماكن السكنية لأن الآلاف من الناس يموتون بسببها كانه تحدث العاهد من الحوادث. من ناحية أخرى. السائقين الذين يقودون بسرعة في الأماكن السكنية يجب ألا يمنعوا من ذلك إذا كان لديهم حالة طارئة كأخذ شخص ما إلى المستشفى أو للوصول إلى منزل يحترق لإنقاذ حياة الناس. رأيي الشخصي، القيادة السريعة جداً في أي مكان يجب أن تمنع لأنها تعرض حياة السائقين و الناس للخطر.

**2)-Write an email to a friend about a significant event that changed your life. (S.B.P.21)**

**-Write about something that actually happened to you or use your imagination to make up a story (A.B.P.13)**

**- Write an account of a visit you made: (S.B - P.45)**

**- Write a letter to a friend, describing an interesting place you have visited: (A.B - P.32)**

Dear ...

Last summer, my family and I visited Apamea. It was a short visit, but I will never forget it. Apamea is an ancient city on the banks of the Orontes River. There are many ruins which people can walk around and where they can learn about several civilisations. We arrived on Tuesday morning and the first thing we did was set up a camp because the weather was very hot. Then, we visited the Roman Empire and saw the huge columns and high walls. The next day, we climbed up the hill to the citadel. The views from the top were very nice and it was an interesting day that I will always remember. yours faithfully

أكتب عن حدث هام غير حياتك (كتاب الأنشطة ص. 21)

أكتب عن شيء حدث لك بالفعل أو استخدم خيالك لتختر قصة ما (كتاب الأنشطة ص. 13)

أكتب وصفاً لزيارة قمت بها: (كتاب الطالب ص 45)

أكتب رسالة لصديق لك واصفاً فيها زيارة ممتعة قمت بها لمكان ما : (كتاب الأنشطة ص. 32)

(عزوي.....)

في الصيف الماضي، قمت بعصبة عائلتي بزيارة ألاميا. كانت زيارة قصيرة لكنني لن أنساها أبداً. إن ألاميا مدينة أثرية تقع على ضفاف نهر العاصي و هناك العديد من الآثار التي يمكن للناس التحول حولها و حيث بإمكانكم التعلم عن العديد من الحضارات. وصلنا إلى هناك صباح الثلاثاء و كان أول شيء فعلناه به نصب الخيمة لأن الطقس كان حاراً. وبعد ذلك، قمتا بزيارة الإمبراطورية الرومانية و هناك شاهدنا أعمدة ضخمة و جدراناً مرتفعة. في اليوم التالي، تسلقنا المنحدر للوصول إلى القلعة، لقد كانت المناظر من القمة خلابة و كان يوماً ممتعاً سأظل أذكره ( (لك بإخلاص)

**3)-Do you think companies should allow their employees to use work computers for their own purposes? (A.B.P. 8)**

Computers have become something that companies can never do without, so companies shouldn't allow their employees to use them for their own purposes. First, using computers for personal purposes means that employees are wasting the time which should be spent for their work. Second, business computers contain very important information and using them for personal purposes like surfing the net might let viruses get into this information and damage or delete it. I think employees shouldn't use work computers unless they ask their employers.

هل تعتقد أنه يجب على الشركات أن تسمح لموظفيها أن تستخدم الحواسيب لأغراضهم الشخصية؟ (كتاب الأنشطة ص 8)

لقد أصبحت الحواسيب شيئاً لا يمكن للشركات أن تقوم أي شيء بدونها لذلك يجب على هذه الشركات ألا تسمح لموظفيها أن تستخدمها لأغراضها الخاصة. أولاً، إن استخدام الحواسيب لأغراض و باستخدام هذه الحواسيب لأغراض شخصية كمتصفح الإنترنت مثلاً يضيع وقت الموظفين الذي يجب أن يقضى في العمل. ثانياً، الحواسيب التجارية تحتوي معلومات هامة جداً مماثل للفيروسات بالدخول إلى هذه المعلومات و تدميرها أو تحجبها. اعتقد أنه لا يجب على الموظفين استخدام الحواسيب إلا إذا سألوا مرؤوسهم.

**4)-Write a letter to a local newspaper making recommendations which might help to solve ONE of these problems. (A.B.P.22)**

**• Very few tourists come to your town because they know nothing about it.**

Although our town is very attractive, yet very few tourists visit it because they know nothing about it. In order to attract more tourists to our town, we should do some of the following recommendations. First, it's very important to promote our town in the media because nowadays it's the language that all people understand. Also, we should host some important festivals that attract a lot of foreigners to come. Finally, it's essential to improve the outlook of our town by building new hotels, tunnels and by having more interest in the town landscapes which will attract more tourists to visit it.

القليل من السائحون يزورون قريتك لأنهم لا يعرفون شيئاً عنها ( كتاب الأنشطة ص 22 ):

على الرغم من أن بلدنا جذابة جداً إلا أنه القليل من السائحون يزورونها لأنهم لا يعرفون عنها شيء. من أجل جذب السائحين لبلدنا لا بد من القيام ببعض التوصيات التالية. أولاً، من المهم جداً أن نروج لبلدنا في الإعلام لأن الإعلام في هذه الأيام هو اللغة التي يفهمها الجميع. أيضاً، يجب أن نتضيف مهرجانات هامة التي تجذب الكثير من الأجانب للحضور. وأخيراً، من الضروري جداً أن نقوم بتحسين مظهر البلدة بناءً فنادق جديدة أو انفاق أو بوجود اهتمام أكبر بالمناظر الطبيعية للبلدة والتي بدورها ستجذب سائحين أكثر لبلدنا.

\* **There are very few public places in your town where people can go to keep fit:**  
In my city, there are some places where people can go to keep fit. However, the number of people has increased greatly in the last few years which makes it difficult for people to find enough places. So, I suggest building more public parks and swimming pools. It would be a good idea if the government invested some private sector sports clubs and make them available with low prices for the public and do some competitions to encourage people to come and practice their favourite sport to keep fit and stay healthy.

يوجد أماكن عامة قليلة في مدينتك يمكن للناس الذهاب إليها للحفاظ على رشاقتهم:  
في مدينتي، هناك بعض الأماكن حيث يمكن للناس الذهاب إليها للحفاظ على رشاقتهم. ولكن عدد السكان قد ازداد بشكل كبير في آخر بعض سنوات مما يجعل الأمر صعباً للناس لإيجاد أماكن كافية. لذلك أقترح بناء حدائق عامة أكثر ومساح أيضاً. من الممكن أن تكون فكرة جيدة إذا قامت الحكومة باستثمار بعض النوادي الرياضية التابعة للقطاع الخاص وجعلها متوفرة بأسعار زهيدة للعامّة وإقامة مسابقات لتشجيع الناس للمشي وممارسة رياضاتهم المفصلة للحفاظ على رشاقتهم وصحتهم.

**5) Write an essay including the argument for or against protecting wild animals and keeping household pets. ( A. B P.37)**

Some people have a general view about animal and say that they are dangerous and mustn't be protected or kept at houses because they are useless. In fact, this view is unfair and those people should make a difference between wild animals and pets. Protecting wild animals in zoos, for example, is a helpful way especially the rare or endangered animals like tigers because in zoos they are bred so they increase their number and are saved from extinction. In my opinion, Keeping household pets is a relative issue because some animals like dogs or cats carry germs and are dangerous for people's health while other animals like birds are safe to keep.

اكتب مقالة عمالي: هل أنت مع أم ضد حماية الحيوانات الوحشية وتربية الحيوانات الأليفة في البيوت. ( كتاب الأنشطة ص. 37 )  
في الحقيقة هذه نظرة غير عادلة وهؤلاء الأشخاص يجب أن يعرفوا بعض الناس يمتلكون وجهة نظر عامة عن الحيوانات ويقولون انها خطيرة و يجب ألا يتم حمايتها أو إبقائها في المنازل لأنها هرة مفيدة. ولتربية. حماية الحيوانات المتوحشة في حدائق الحيوان مثلاً هي طريقة مفيدة و خصوصاً للحيوانات النادرة أو المعرضة للمخاطر كالتمور لأنه هناك يتم تدجينها بالتالي يزيدوا من بين الحيوانات المتوحشة عندها و يحافظ عليها من الانقراض. برأي الشخصي، تربية الحيوانات الأليفة في المنازل هو قضية متسبة لان بعض الحيوانات كالكلاب و القطط تحمل جراثيم خطيرة على صحة العالم بينما حيوانات أخرى كالطيور تعتبر آمنة لتربية المنزلية.

\* **Write an essay about the arguments for or against eating meat ( A. B P.37)**

Although eating meat has so many health benefits, but some people are still against eating it. These people say that eating meat causes many diseases and avoiding it is safer and better for our health. On the other hand, others say that meat contains all the amino acids that the body needs and it's also very delicious, so they are totally against avoiding it. In my opinion, eating any kinds of food in balance is not going to be dangerous for our health or causes any diseases.

اكتب مقالة حول الأفكار التي مع أو ضد تناول اللحوم ( كتاب الأنشطة ص 37 )  
على الرغم من أن تناول اللحوم لديه العديد من الفوائد الصحية إلا أن بعض من الأشخاص ضد تناوله. هؤلاء الأشخاص يقولون أن تناول اللحوم يسبب عدة أمراض و تجمد أكثر أمراضاً و أعصل لعصتنا. من ناحية أخرى، هناك آخرون يرون أن اللحم يحتوي كل الحموض الأمينية التي يحتاجها الجسم كما أنه لذيذ جداً لذلك هم ضد تجنبه بشكل كامل. برأي الشخصي، تناول أي نوع من الطعام يتوازن ليس يكون أمراً صاعداً لعصتنا أو يسبب أية أمراض.

**6)- Write a reply to an email about water shortage suggesting ways in which Syrians can consume less water in their day-to-day life. (A. B P.39)**

Dear ...  
I think there are many ways that can help us consume less water in our life like using modern irrigation system instead of the traditional one. Also, People should use less water when taking a bath or washing their cars. Finally, people will reduce using water when they know more about its importance. For example, water isn't important only for drinking, but also for cooking, washing, growing food, making things and caring for animals. Actually, here comes the role of schools, societies and the media to deliver this message.

-اكتب ردّاً لبريد الكتروني عن نقص الماء مقترحاً فيه طرقاً يستطيع من خلالها السوريون استهلاك ماء أقل: ( كتاب الطالب ص 39 )  
عزيزي.....

أعتقد أن هناك طرقاً كثيرة يمكن أن تساعدنا في استهلاك كميات أقل من الماء في حياتنا كاستخدام نظام حديث للري بدلاً من النظام التقليدي. بالإضافة إلى ذلك، يجب على الناس استخدام كميات أقل من الماء عند الاستحمام أو غسل السيارات. وأخيراً، فإن الناس ستقلل من استخدام الماء عندما يتعرفون على أهميتها. فمثلاً، إن الماء ليس ضرورياً للشرب فحسب وإنما للطبخ، للغسيل، لإثراء المحاصيل، لصناعة الأشياء وللعناية بالحيوانات. وهنا يأتي دور المدارس و المجتمع و الإعلام لإيصال هذه الرسالة.

**7)- Write a report based on waste and recycling ( Students' Book P 27 )**

Many countries used to dispose of waste in open holes called landfills. But, this way is dangerous because it pollutes the soil and the groundwater. Recently, some other countries have been burning the solid waste. In fact, this process takes up less space than landfills, but it costs more money to build. Here in Syria there is an increasing awareness about the importance of recycling solid materials and 75% of them are recycled to be reused later. Recycling is very useful because it saves energy and keeps the environment clean.

اكتب تقريراً حول التخلص من النفايات و إعادة التصنيع ( كتاب الطالب ص 27 ) العديد من البلاد اعادت على التخلص من النفايات في حفر مفتوحة تدعى مكبات الا ان هذه الطريقة خطيرة لأنها تلوث التربة و المياه الجوفية. مؤخرًا تقوم بعض البلدان بحرق المواد الصلبة. في الحقيقة، هذه العملية تشغل مساحة أقل من المكبات لكنها تكلف أكثر مالا لساتها. هنا في سوريا يوجد وعي متزايد لأهمية إعادة تصنيع المواد الصلبة حيث ان نسبة 75% يعاد تصنيعها لتستخدم لاحقاً. ان إعادة التصنيع مفيد جدا حيث انه يوفر الطاقة و يحافظ على البيئة نظيفة.

**8)- Write a report to the council making recommendations about where to build houses ( Students' Book P 51 )**

We need to use the poor lands for building houses. This will meet the great demands by the growing population. As a result, the overcrowded areas in the town will be emptier which means there will be more demands for public services in the new area. At the same time, building the new houses out of town may have a bad effect on it to improve. Actually, we support using the poor lands out of town, but we also remind you not to forget improving the town.

اكتب تقريراً لمجلس البلدة مضموناً توصيات لمكان بناء المنازل ( كتاب الطالب ص 51 )

نحتاج لاستخدام الأراضي غير الخصبة لبناء المنازل و هذا الشيء سوف يقابل الطلب المتزايد من قتل الأعداد المتزايدة للسكان. نتيجة لذلك فإن الشوارع و الاماكن المزدحمة جداً تصبح أقل ازدحاماً و هنا بدوره سيؤدي إلى تزايد الطلب على الخدمات العامة في الاماكن الجديدة. و بنفس الوقت فإن بناء المنازل الجديدة خارج البلدة قد يؤدي إلى تأثير سلبي عليها في تحسينها. في الواقع نحن ندعم فكرة استعمال الأراضي الفقيرة إلا أننا نذكركم ألا نسوا تطوير البلدة.

**9)- Write a leaflet publicizing the problem of climate change and suggesting two or three ways in which ordinary people can reduce the amount of energy they use. ( Activity Book P 41 ):**

In the last hundred years, human activity has had an effect on the climate of Earth causing what is called "Global Warming". This leads to a change in the climate. For example, people have been cutting down more trees which normally take in CO<sub>2</sub> and release oxygen to the atmosphere. People can stop global warming by doing small actions like preserving forests, car sharing, using cleaner forms of energy such as solar or wind energy.

اكتب نشرة تروج فيها لمشكلة التغير المناخي مقترحاً طريقتين أو ثلاث يستطيع من خلالها الناس ان يقللوا من الطاقة التي يستخدمونها ( كتاب الأنشطة ص 41 ):

خلال المئة سنة الأخيرة، فإن النشاط البشري قد كان له تأثير ضار على مناخ الأرض مسبباً ما يسمى الاحتباس الحراري الذي يؤدي إلى تسمير في المناخ. على سبيل المثال، يقوم الناس بقطع اشجار التي تشكل طبيعتها تنص عاز ثاني أكسيد الكربون و تفرح الاكسجين للغلاف الجوي. إن الناس يمكن لها الحد من الاحتباس الحراري بالتفكير بأعمال بسيطة كالحفاظ على الغابات و مشاركة لركوب بالإضافة إلى استخدام أشكال من الطاقة أكثر نظافة كالطاقة الشمسية و طاقة الرياح.

**10)- Write a magazine article giving advice to people of your own age who are about to start a new job ( Students' Book P 63 )**

Several people have asked me to give them some advice about how to get on well with their new workmates when they start a new job. For me, the golden rule when you start a new job is this: listen and learn from your workmates. Also, ask them questions if you aren't sure about something and try to help them if they ask you. In the long run, the best way to be a good workmate is to work hard because people dislike workmates who make up excuses and expect others to do things for them.

اكتب مقالاً لمجلة معطياً نصائح لأشخاص من نفس عمرك على وشك البدء بعمل جديد ( كتاب الطالب ص 63 ):

العديد من الناس قد سألوني لإعطاء بعض النصائح لهم عن كيفية الاستمرار مع زملاء العمل عند البدء بعمل جديد. بالنسبة لي فإن القاعدة الذهبية عند البدء بعمل جديد هي: استمع و تعلم من الآخرين. بالإضافة إلى ذلك استفسر من عن أمور لست متأكداً منها و حاول مساعدتهم إن لم يكونوا بذلك. على المدى البعيد، فإن أفضل طريقة لتكون زميل عمل جيد هي العمل بجد لأن الناس تكره الشخص الذي يخلق أعذاراً و يتوقع من الآخرين القيام بالأعمال لأجلهم.

**\* Write an article giving advice to people of your age about how to do well at school ( Students' Book P 63 )**

To do well at school is something good for you and your society. First, try to prepare your lessons daily before coming to classes. This will help you remember the lessons for a long time. Second, ask your teachers questions about things you don't understand and don't be shy. Also, ask your classmates about their learning styles so that you will learn from them and discover the mistakes in your own learning style. If you follow these tips you will do well at school and become a good student.

اكتب مقالاً مفيداً نصيحة لأشخاص في عمرك عن كيفية ان يلدنوا بشكل جيد في المدرسة ( كتاب الطالب ص 63 )

ان تقدم اياه بشكل جيد أمر مفيد لك و لمجتمعك. أولاً حاول ان تحضر دروسك يوماً قبل الحضور للدروس. هذا الامر سيساعدك ان تتذكر الدروس لفترة أطول. ثانياً اسأل معلميك أسئلة عن أشياء لا تفهمها ولا تكن حذواً. أيضاً اسأل زملائك عن أغاظ دراستهم فممكن ان تتعلم منهم و تكشف الأخطاء في طريقك التعليمية. إذا اتعت هذه النصائح ستقوم بأداء جيد في المدرسة و ستصبح طالباً جيداً.

\* Write an article giving advice to people of your age about how to be a good brother or sister ( Students' Book P.63 )

To be a good brother or sister is something good for you and your society. First, try to offer help whenever your brother or sister needs it and don't be sad if they don't thank you. Second, try to meet them regularly and share them their good things or sorrows. Keep their secrets so that they will always trust you and depend on you to solve their problems. If you follow these tips, you will be a good brother or sister.

اكتب مقالة مقدماً نصيحة لأشخاص في عمرك عن كيفية ان يكونوا اخوات جيدين : ( كتاب الطالب ص 63 )

ان تكون اخاً جيداً او اخاتاً جيدة امر جيد الك و مهمتك . اولاً حاول ان تقدم مساعده في أي وقت يحتاجونها و لا تنشر المزن ان لم يشكروك . ثانياً حاول ان تبتغ فيهم بشكل متكرر و شاركهم بالراحهم و أتراحهم . حافظ على أسرارهم حتى يتقوا بك دائماً و يعتمدوا عليك في حل مشاكلهم . إذا اتعت هذه النصائح ستكون اخاً جيداً و تكون اخاتاً جيداً .

11)- What do you do to keep healthy? Do you have the best balance of habits and activities? How can you improve your health? ( Activity Book P.45 )

Most people these days agree that regular exercise is an important part of a healthy lifestyle. For me, to keep healthy, I avoid eating sweets and too much sugar. Also, I eat healthy snacks like fruit or vegetables and avoid eating too late at night. In addition, I do regular exercises about 30 minutes three times a week. Actually, I find stretching exercises like yoga very helpful to improve my health because they make me feel cool and relaxed.

سواءً تفضل للحفاظ على صحتك؟ - هل لديك افضل عادات و تعاريف التوازن؟ - كيف يمكن ان تحسن صحتك؟ ( كتاب الأنشطة ص 45 )

إن غالبية الناس تتفق على أن التمارين المنتظمة تعتبر جزءاً هاماً من نمط الحياة الصحي . بالنسبة لي ، لكي احافظ على صحتي نأني ألتصّب أكل الحلويات و الكثير من السكر . ايضاً أتناول وجبات صحية مثل الفاكهه و الخضروات كما ألتصّب الأكل متأخراً في الليل . بالإضافة إلى ذلك ، أقوم بتمارين منتظمة حوالي ثلاثين دقيقة ثلاث مرات في الأسبوع . في الحقيقة أحد أن تمارين الاسترخاء كاليوغا مثلاً مساعده لحسين صحتي لأنها تعطيني أشعر بالهدوء و الراحة .

الموضوعين التاليين نفس الموضوع ولكن هناك تغيير فقط على الجملة الأولى ( مع مراعاة مقدمة وخاتمة الرسالة )

12)- Write a description of a building you know well ( Activity book - P.51 )

My house is designed in a very creative way . It has two storeys and is located in a village two kilometres away from the sea. It has a flat roof which provides shady areas on the ground floor and first floor. The house is surrounded by a colourful garden which has been well looked after. Also, there are balconies outside the first floor windows. The house is painted white and there are no other houses nearby.

اكتب وصفاً لبناء تعرفه جيداً . ممكن أن يكون البناء الذي تعيش فيه : ( كتاب الأنشطة ص 51 )

إن منزلي مصمم بطريقة ابداعية فهو يتألف من طابقين و يقع في قرية على بعد اثنين كيلومتر من البحر . للمنزل سقفاً مسطحاً يؤمن مناطق للظل في كلا الطابقين الأرضي و الأول . المنزل محاط بحديقة جميلة تم الاعتناء بها بشكل جيد . إضافة إلى ذلك ، توجد فيه شرفات خارج نوافذ الطابق الأول . إن منزلي مطلي باللون الأبيض كما انه لا يوجد أية منازل بالقرب منه .

-Write an email giving recommendation about the most suitable place to live for a family: ( Students' Book P.69 )

Dear Mr and Mrs Mahmoud,  
I think I have found the perfect house for you . It has two storeys and is located in a village two kilometres away from the sea. It has a flat roof which provides shady areas on both the ground floor and first floor. The house is surrounded by a colourful garden which has been well looked after. Also, there are balconies outside the first floor windows. The house is painted white and there are no other houses nearby. Many thanks.

اكتب بريداً الكترونياً مقدماً نصائح من أجل مكان مناسب أكثر لتعيش فيه عائلة : ( كتاب الطالب ص 69 )

أعتقد أنني قد وجدت المنزل المثالي لكم فهو يتألف من طابقين و يقع في قرية على بعد اثنين كيلومتر من البحر . للمنزل سقفاً مسطحاً يؤمن مناطق للظل في كلا الطابقين الأرضي و الأول . المنزل محاط بحديقة جميلة تم الاعتناء بها بشكل جيد . إضافة إلى ذلك ، توجد فيه شرفات خارج نوافذ الطابق الأول . إن منزلي مطلي باللون الأبيض كما انه لا يوجد أية منازل بالقرب منه .

الموضوع التالي يشبه إلى حد كبير الموضوع التالي و الاختلاف يكمن بطريقة العرض :

13)- Make a poster to promote a tourist attraction in your country ( Students' Book P.60 )

Apamea is an ancient city on the banks of the Orontes River. There are many ruins which people can walk around and where they can learn about several civilisations. When you arrive at Apamea, you should visit the Roman city because there are enormous columns and huge walls which are very attractive. Despite the hot weather, tourists always climb up the hill to the citadel because the views from the top are very nice and they can see a long way across Syria.

-اكتب ملصقاً لترويج مكان سياحي ي بلدك : ( كتاب الطالب ص 60 )

أفاميا مدينة أثرية تقع على ضفاف نهر العاصي و هناك العديد من الآثار التي يمكن للسائح التحول حولها و حيث بإمكانهم التعلم عن العديد من الحضارات . عندما تصل أفاميا ، يجب أن تزور المدينة الرومية حيث يوجد فيها أعمدة ضخمة و جدران كبيرة حنّاءة و جميلة جداً . على الرغم من الجو الحار هناك ، فإن السائحين دائماً يقومون بتسلق القلعة للوصول إلى القلعة لأن المناظر من القمة رائعة و ايضاً بإمكانهم مشاهدة طريقتاً طويلاً عبر سوريا .

**14)- Write a response to an advert for a place on a Syrian expedition to the summit of Mount Everest ( Students' Book P.87 )**

Dear... I have read your advert for a place on a Syrian expedition to the summit of Mount Everest and I was really excited. This is because I found myself the person who meets the qualities you are asking for. I like challenges and adventures like this one and I've had many experiences before. I think climbing mountains is the only challenging thing which I haven't done yet, so I really hope you accept me as a member in your expedition because it will be the chance of a lifetime for me.

اكتب ردًا في رحلة استكشافية سورية إلى قمة جبل الهمست: ( كتاب الطالب ص 87 )

لقد قرأت إعلانكم فيما يتعلق بوجود مكان في بعثتكم الاستكشافية السورية لقمة جبل الهمست. وكان أمرًا مثيرًا بالنسبة لي. ذلك لأنني وجدت في نفسي ذلك الشخص الذي يقابل المواصفات التي نبحثون عنها. أحب التحديات والمغامرات كهذه ولدي الكثير من التحارب من قبل. اعتقد أن تسلق الجبال هو الشيء الوحيد الذي فيه تحدي و لم أجربه إلى الآن لذلك أتمنى أن تقبلوني كعضو في رحلتكم الاستكشافية لان ذلك بالنسبة لي سيكون فرصة العمر.

**15)- Write your own email to a friend whose family you are going on holiday with ( Activity Book P.65 ):**

Hi,  
Thanks for the email. It's not long now till we go, is it? I've decided what clothes and other personal things to take. Do you think we should take our own cooking equipment? I expect we'll buy food mostly. And how about a large water container? If we don't take plenty of water with us, we might run out. Is there anything else we should take? Let me know what you think. I'm really looking forward to this break. I'll give you a ring tomorrow morning. See you soon.

اكتب رسالة الكترونية لصديق لك أنت ذاهب مع عائلته في رحلة: ( كتاب الأنشطة ص 65 )

شكرا على الرسالة الالكترونية. لم يبق من الوقت طويلا للذهاب، أليس كذلك؟ لقد قررت للملابس والأشياء الشخصية لأخذها معنا. هل تعتقد انه يتوجب علينا اخذ عدة الطبخ؟ أتوقع أننا سنحتاج لشراء الطعام في العال. و ما رأيك بأحد حاوية ماء كبيرة حيث أننا عن لم نأخذ معنا مياه وافرة فربما ننفد منا. هل يوجد أشياء أخرى ربما نحتاج لأخذها؟ احبرني بما تفكر به. أنتطلع شيئا لهذه الرحلة. سأتصل بك غدا مساحاً.

**16)- Write a report describing some of the most important technological changes that have affected People's lives recently ( Students' Book P.93 )**

Technological changes have affected people's life in so many ways. One of the most important is mobile phones. Actually, mobile phones have changed our life greatly making it much faster and easier than before. For example, people can contact themselves faster by text messages or even by making video calls which made the relations between them stronger. In my opinion, mobile phones have become very important, but we should always be aware of how to use them in the right way.

اكتب تقريراً تصف فيه بعضاً من التغييرات التقنية الأكثر أهمية التي أثرت على حياة الناس حديثاً. ( كتاب الطالب ص 93 )

إن التغييرات التكنولوجية قد أثرت على حياة الناس بعدة طرق و احد أهم هذه التغييرات هي الهواتف المحمولة. في الواقع عن الهواتف المحمولة قد غيرت حياة الناس بشكل كبير جعلها أسرع و أسهل بكثير من قبل. فمثلاً، يمكن للناس التواصل بشكل أسرع من خلال الرسائل النصية أو المكالمات المرئية التي جعلت العلاقات التي جعلت العلاقات فيما بينهم أقوى. برأي الشخصي فإن الهواتف النقالة أصبحت هامة جداً و لكن يجب علينا دائماً أن نعرف كيف نستخدمها بالشكل الصحيح.

**17)- Write a report making recommendations which will improve road safety in your town or city ( Activity book P.70 )**

The number of road accidents has increased recently. So, I'll make these recommendations to reduce the risk of accidents. First, pavements should be made wider to help drivers drive easier and safer and also this makes walking for people more comfortable. Second, drivers should stick to the speed limits set by the government. The government should also provide more parking spaces, build more tunnels and put more traffic signs in the streets. I think these recommendations are helpful enough to improve road safety in our town.

اكتب تقريراً تقدم فيه توصيات ستحسن من سلامة الطرق في بلدك أو مدينتك ( كتاب الأنشطة ص 70 )

لقد ازداد عدد الحوادث المرورية مؤخراً و لذلك سأقدم هذه التوصيات للتقليل من حطوة الحوادث. أولاً، يجب أن يتم توسيع الأرصفة لمساعدة السائقين على القيادة أسرع و بشكل أكثر أمناً. ثانياً، يجب على السائقين الالتزام بحدود السرعة الموضوعة من قبل الحكومة. يجب على الحكومة أيضاً أن توفّر أماكن توقف أكثر و أن تبنى أبنية أكثر و أن تضع إشارات مرورية أكثر في الشوارع. اعتقد أن هذه الصالحات ستساعدنا جميعاً في الكتابة للمساعدة في تحسين سلامة الطرق في قريتنا.

**18)- Write a short biography of a young person you know well. ( Activity Book - p.56) / ( Students' Book - P. 75):**

Write a letter recommending a genius for a national award. ( Students' book P. 99):

ملاحظة: الحاتمة تصحح فقط للموضوع الثاني ( التوصية بعقري لجائزة وطنية ) :

Dr Droubi was born in Damascus into a poor family. Since he was a child, he always had a dream of becoming a dentist. Now he is an excellent dentist who gives lectures to audiences all over the world. He is best known for inventing a replacement metal jaw, improving the quality of life of those with serious dental problems. He has received numerous awards from international institutions including first place at the Arab World Inventors conference in 2009. I believe that these things qualify him to be in the new Genius Award.

- اكتب سيرة ذاتية للشخص تعرفه جيداً ( كتاب الطالب ص 75 / كتاب الأنشطة ص 56 )

- اكتب رسالة توصية بها بعقري لجائزة وطنية ( كتاب الطالب ص 99 )

Yours faithfully,

سجل الدكتور دروي في دمشق لعائلة فقيرة و منذ نعومة أظفاره كان يروده حليماً أن يصبح طبيب أسنان. الآن إنه هو طبيب أسنان ممتاز يعطي محاضرات للحماهير في كل أنحاء العالم. كما أنه معروف باختراعه للفك للعلمي محسا نوعية الحياة لأولئك الذين لديهم مشاكل سنية خطيرة. تلقى العديد من الجوائز من مؤسسات دولية بما في ذلك حصوله على المرتبة الأولى في مؤتمر العاقرة العرب العربي عام 2009. اعتقد أن هذه الأشياء تجعله ليكون في جائرة العاقرة الجديدة.

19)-What do you think about people who risk their lives climbing mountains? (Activity Book P.79)

Mountaineering is the sport of climbing mountains. For mountaineers, it's something very useful because they think it gives them a healthy body and a feeling of self-confidence. While non-mountaineers say that people can have a healthy body without risking their lives by climbing mountains, so for them, it's something useless and can be replaced with other sports. In my opinion, I think that sports are all useful if they don't risk people's lives and mountaineering is one of the dangerous sports that I would never do.

ماذا تعتقد عن الأشخاص الذين يعرضون حياتهم للخطر بتسلق الجبال : (كتاب الأنشطة ص 79) تسلق الجبال هو رياضة تسلق الجبال. بالنسبة لتسلقي الجبال، فهي تعتبر شيئاً مفيداً جداً لأنهم يعتقدون أن تسلق الجبال يمنحهم جسداً سليماً و شعوراً بثقة النفس. بينما غير المتسلقين يقولون أن الناس بإمكانهم الحصول على جسدهم سليم بدون تعريض حياتهم للخطر عندما يتسلقون الجبال لذلك فهذه الرياضة بالنسبة لهم شيئاً بلا فائدة و يمكن استبدالها بالرياضات الأخرى. برأي الشخصي، أعتقد ان الرياضات كلها مفيدة إن لم تكن سبباً في تعريض حياة الناس للخطر و تسلق الجبال واحدة من الرياضات الخطرة التي لا يمكن أن أمارسها في حياتي.